
 
 

Referat fra Generalforsamling 
KFUM-Spejderne Sønderborg Gruppe 

den 11. februar 2024 

 
 
 
Tilstede: ca. 14 forældre, ca. 16 børn, 7 ledere (+ 2 ude ved børnene)  
 
Dagsorden: 
1: Valg af dirigent 
2: Valg af referent 
3: Aflæggelse af beretning fra Grupperådsformand og Gruppeleder 
4: Godkendelse af regnskab 
5: Forhandling om gruppens arbejde fremover 
6: Valg af Gruppeleder og Gruppeassistenter 
7: Valg af medlemmer til gruppebestyrelsen 
8: Valg af revisor 
7: Eventuelt. 
 
1: Valg af dirigent 
 
Preben blev valgt som dirigent. Konstaterede at generalforsamlingen var lovligt og rettidigt 
indkaldt. 
 
2: Valg af referent 
 
Morten blev valgt 
 
3: Aflæggelse af beretning fra Grupperådsformand/Gruppeleder 
 
Ole berettede om de mange aktiviteter der har været i gruppen i 2023, samt ros specielt til 
de mange unge ledere, der ud over arbejdet i gruppen også er involveret i distriktet samt 
ungdomskurser. 
 
Aktiviteter i året der er gået: 

• Hjælp til loppemarked og Nordals Musikfestival 

• Sct. Georg dag for hele distriktet som Sønderborg stod for 

• Distriktsturnering DT2023 

• Bæver/ulve sommerlejr 

• Gruppeweekend i juni i Nybøl 

• Sommerlejr ved Ensted sammen med Dybbøl og Sundeved 

• Projekt Spejd 

• Juleweekend sammen med Dybbøl 
 
 



 
Året sluttede desværre også med store udfordringer på medlemssiden. Vi har set en større 
nedgang i antallet af vores spejdere. 
Der er blevet lavet et stort tiltag/arbejde fra ledernes side med besøg på skoler mm. for at 
få flere bæver og ulve. Desværre har vi ikke set frugten af det store arbejde der er blevet 
lavet endnu. Thomas, konsulent fra korpset, foreslog at afholder børnefødselsdage i hytten 
og på den måde kan motivere nogle af deltagerne til at blive spejdere. 
 
Sønderborg har Distriktets bedste ledere! 
Vi har gennemgået vores samværsreglen. 
Rikke har fået månedens billede op at køre! 
Familiespejd blev desværre ikke den succes vi havde håbet på!  
STOR TAK! til alle forældre, spejdere og ledere der gav hytten og vores grund en stor 
overhaling i efteråret. 
 
 
4: Godkendelse af regnskab 
 
Regnskab blev fremlagt og godkendt. 
Der har været et overskud på ca. 18.000 kr. som primært skyldes ”lokaletilskud” fra 
Spejdernes lejr 2022 som først er udbetalt i 2023. 
Spejdernes arbejde har også give mere end budgetteret, men fra i år er der ikke længere 
noget Y-men loppemarked vi kan tjene penge ved. 
 
5: Forhandling om gruppens arbejde fremover 
 
Godt med meget udendørs arbejde. ”Det er en af grundende til at vi valgte spejder” 
Godt med mærker og turer. 
Ros for at der er et halvårs program. 
Mulighed for at holde børnefødselsdag. Kan være med til at skaffe flere medlemmer. 
Lederne opfordrer til at deltage på alle vores aktiviteter og kurser 
Spejderne må altid tag en ven med – vi vil gerne være flere i alle enheder. 
Opfordring til forældre om at snakke med andre forældre om spejder 
Præsentation af ”tag en ven med mærket” 
 
Aktiviteter næste år: 
Sct. Georg for distriktet (alle) 
24timers mærkeweekend (alle) 
MGP aften (Ulve) 



Kollektiv (junior/trop/senior) 
Vandretur (alle) 
PL/PA kursus (10-13år junior/trop) 
Distriktsturnering (junior/trop/senior) 
Bæver/Ulve turnering (Bæver/ulve) 
Sejlerlejr (junior/trop/senior/Rover) 
Gruppetur (alle) 
Distriktssommerlejr på Kær Vestermark uge 27 (alle) 
Projekt spejder (alle) 
Juleweekend (alle) 
 
Det opfordres til at hjælpe med Nordals Musikfestival. Det er vigtigt både for gruppens 
økonomi, men også for arrangørerne. 
 
6: Valg af Gruppeleder og Gruppeassistenter. 
 
Ole blev genvalgt som Gruppeleder 
Der var ingen ønske om at vælge nogen gruppeassistenter. 
Ole er som gruppeleder automatisk også medlem af bestyrelsen. 
 
7: Valg af medlemmer til gruppebestyrelsen 
  
Fra den nuværende bestyrelse er Agnete (mor til Esben) og Michael (far til Rasmus) på 
valg. Joan (mor til Alex) ønsker at udtræde, da Alex ikke længere er spejder. 
Så det er en helt ny bestyrelse der skal vælges. 
Det blev derfor besluttet at vælge halvdelen for 1 år og den anden halvdel for 2 år. 
 
Agnete og Michael vil gerne genopstille 
Derudover ønskede følgende også at stille op: 
Michael Laursen (far til Julie) 
Allan Lorenzen (far til Mike) 
Christina Sancho (mor til Katrine)  
 
Forsamlingen besluttede at have 5 repræsentanter i bestyrelsen, så alle blev valgt: 
Agnete McCluskey for 1 år 
Michael Lund for 2 år 
Michael Laursen for 2 år 
Allan Lorenzen for 2 år 
Christina Sancho for 1 år 
 
Blandt lederne blev Preben og Christian valgt for 2 år sidste år. 
 
8: Valg af revisor 
 
Jeppe Bastholm og Bente Petersen blev genvalgt uden modkandidater. 
 
 
9: Eventuelt 
 
Intet 
 
 
Referent: Morten Kjær Jørgensen 
 
 
Underskrift af dirigent _________________________ 
    Preben Jørgensen 


